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Indkaldelse til Generalforsamling 2018 
 

Påskelørdag den 31. marts 2018 kl. 10.00 
Blåbjerg Friskoles hal, Klintingvej 170, Stausø 

 
Dagsorden: 

 
1. Velkomst 
2. Valg af to stemmetællere 
3. Valg af dirigent 
4. Bestyrelsens beretning 
5. Fremlæggelse af regnskab og budget 
6. Valg af medlemmer til bestyrelsen: 

• Egon Ølgod (modtager genvalg) 

• Magnus Andersen (modtager genvalg) 

• Valg af to suppleanter 
7. Valg af to revisorer 
8. Fastsættelse af kontingent 
9. Indkomne forslag 
10. Eventuelt 

 

 

 

 

 

 

 

 

Vel mødt! 
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Udstykning af nyt sommerhusområde i Houstrup 

Der er fra Varde Kommune sendt et forslag i høring til en ny udstykning overfor 

vores område ved Vestervang (se åbent referat fra Udvalget Plan & Teknik, side 

7 og 8).  

 

 

De eksisterende forhold for lokalplansområdet beskrives således i forslaget til 

lokalplan 13.12.L01, Varde Kommune: 

Lokalplanområdet udgøres af en del af matr.nr. 23d Lønne Præstegård, 

Lønne og afgrænses som vist på oversigtskortet. Lokalplanområdet har et 

areal på ca. 9,3 ha. 

Lokalplanområdet udgøres af en græsmark, der mod nord og vest afgrænses 

af vejene Vestervang og Søndervang, mens området mod syd afgrænses 

mod eksisterende sommerhusområder og mod øst af Hejbøl Bæk. Plan-

området anvendes til bl.a. afgræsning med kreaturer og indgår i almindelig 

landbrugsdrift. Området fremstår forholdsvist fladt, faldende fra vest mod øst 

fra ca. kote 4 m til kote 3 m DVR90. Midt i lokalplanområdet findes en åben 

grøft, der afvander området til Hejbøl Bæk. 

Lokalplanområdet ligger som en uudnyttet lomme ind i sommerhusområdet. 

Der er således sommerhusområder både nord, syd og vest for lokalplan-

området. Sommerhusområderne består af en række udstykninger foretaget 

op igennem primært 70'erne og frem til 90'erne. Områdets sommerhusgrunde 

Lokalplanområdets placering i Houstrup. 
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er ca. 1.200 - 2.500 m2 med sommerhuse tilpasset den tid, hvor de er opført. 

Houstrup er forholdsvist fladt men med en del større, tætte områder med tæt 

fyrbeplantning. 

 

 

Formålet med denne lokalplan er at give mulighed for, at lokalplanområdet 

kan anvendes til sommerhusområde. Lokalplanen fastsætter rammerne for 

opførelse af nyt byggeri, udstykning og udformningen af de ubebyggede 

arealer omkring husene. 

 

Planområdet fremtræder helt fladt 
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Referat fra Grundejerforeningernes fællesmøde                 

-        
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Blandt alle foreninger i vores lokale Lønne/Houstrup område er efterfølgende udvalgt tre 
repræsentanter, som deltager i fællesudvalgene: 

Aage Siig Christensen (Guldvangen), der vil deltage i ”ekspert” Vandudvalg med fx 
Klimatilpasningsplan. 

Bodil Tang Kristensen (Hejbøl), der vil deltage i forretningsudvalg med fx Turismestrategi. 

Lars Beck (Sommerhusbyen Houstrup), der deltager i Naturstyrelsens brugerråd. 
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Bestyrelsesmøde den 16. februar 2018                -        

Bestyrelsesmødet blev afholdt med følgende dagsorden: 
 

1. Velkomst 

2. Referat af seneste møde 

3. Gensidig orientering 

4. Økonomi, revideret årsregnskab 

5. Generalforsamlingen 

6. Hjemmesiden 

7. Guldvangsposten 

8. Vedtægter 

9. Vandudvalget 

10. Veje, stier & legepladser 

11. Fællesmødet 6. februar 2018 

12. Eventuelt 

 

1.  Velkomst                      . 

Chr. Møller bød velkommen til mødet (afbud fra Anders). 

 

2. Referat af seneste møde                                                . 

Godkendt med bemærkning vedrørende bortledning af overfladevand fra 

tagnedløb. Vi har efter forespørgsel til Varde Kommune fået svar om, at 

overfladevand ikke må ledes direkte i grundvandssænkningen. Tagvand skal 

derfor afledes på egen grund i faskine eller lignede. 

Hvis grunden drænes skal der altid være en sandfangsbrønd før vand ledes til 

grundvandssænkningen. 

 

3.  Gensidig orientering                                      . 

●   Varde kommune har udsendt forslag til ny Friluftsstrategi i offentlig høring hvor 

der er høringssvar inden 20 marts og indeholder fire indsatsområder: Bedre 

adgangsforhold, Muligheder for friluftsaktiviteter, Information samt Inddragelse af 

borgere. 

●   Udbyttet af medlemskabet i Danske Vandløb vurderes til at være lavt og ikke 

tilstrækkeligt målrettet indenfor vores område. Vi ønsker derfor at udmelde os, 

når det er muligt. 
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● Bestyrelsen er gjort opmærksom på at priserne for etablering af dræn på egen 

grund kan være meget forskellige blandt de lokale entreprenører. Derfor 

opfordres grundejere at tage tilbud fra flere.                              . 

● Nyt udstykningsforslag øst for Hejbøl er sendt i høring. Forvaltningen 

vurderer, at etablering af 35-45 nye sommerhusgrunde vil være et aktivt plus for 

Houstrup, fordi det giver mulighed for at tilbyde ekstra overnatningsmuligheder 

Sommerhusområdet anlægges med en stamvej med en grøft. Grøften kan på én 

gang fungere som et landskabeligt, rekreativt element, samtidig med at den kan 

aflede overfladevand fra området. Ifølge klimatilpasningsplanen er der en 

potentiel risiko for, at lokalplanområdet vil kunne blive oversvømmet via Hejbøl 

Bæk og området anlægges derfor med et dige, som omgiver hele lokalplan-

området, og der etableres stipassager over diget. Formanden har ønske om at 

AN/AASC laver høringssvar frist 9. marts 2018 med fokus på: 1) 

Afvandingsledning, 2) Dige langs Hejbøl bæk, 3) Grundstørrelse der bør 

harmoniseres med øvrige lokalområde. Svar koordineres med Hejbøl 

Grundejerforening, bodiltangkristensen@gmail.com                   . 

● Naturstyrelsen omkring henvendelse om et ”brugerråd” for lokalområdet. Vi er 

positivt indstillet og bekræfter deltagelse i infomøde i maj 2018.             . 

● Folder om Vandretursfolder for Blåbjerg Nyminde Klitplantage. Vi har fået 

tilsagn om at få tilsendt et antal trykte brochurer på dansk til omdeling i 

foreningen. 

● Vi har ikke fået juridisk afklaring efter afgørelse på afvisning af grøftesagen. 

Vi afventer svar på om Grundejerforeningen Frydenlund er indstillet på, at vi i 

fællesskab skal bede egen advokat gennemgå sagen. 

 

4. Økonomi, revideret regnskab                                      . 

Magnus fremsender det underskrevne regnskab til AN med henblik på udgivelse 

i næste nummer af Guldvangsposten. Status angående indbetaling er at 445 

medlemmer ud af 453 har betalt årskontingent for 2018. Procedure for Kontingent 

Restance procedure findes nu på hjemmesiden under ”Love og regler”.           . 

 

I 2018 er registreret fem nye sommerhusejere. I 2017 er i alt solgt 29 

sommerhuse. I øjeblikket er der 40 sommerhuse salg i området (se salgs-

oversigten side 19).                                                        . 

 

Kontingent i vores naboforeninger: Hejbøl: 1000 kr., Gammelgab: 4000 kr., 

Frydenlund: 1500 kr., Sommerhusbyen Houstrup: 1250 kr. 

 

mailto:bodiltangkristensen@gmail.com
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5. Generalforsamlingen    . 

Deadline for næste nummer er af GuldvangsPosten er omkring 1. marts og 

udsendelse fremme senest den 15. marts 2018. MA sender oplæg til indkaldelsen 

til AN. CM sender referat fra fællesmøde til AN. EØ har reserveret lokaler og 

beværtning ved Blåbjerg Friskole. MA og EØ sørger for ”teknik”. (Suppleanter: 

AN forespørger Claus og Finn). 

 

6. Hjemmesiden 

Nyt februar foto på vej ellers intet nyt. 

 

7. Guldvangsposten 

AN koordinerer med Conny. Ønske om indslag om nye udstykning i området: Info 

på Varde Kommunes hjemmeside under: 13.02.LO1, sommerhusområde 

Houstrup: http://www.vardekommune.dk/content/forslag-til-lokalplan-1302l01-

sommerhusomraade-i-houstrup 

 

8. Vedtægter 

Vi har indhentet juridisk vurdering omkring vores vedtægter. Konklusionen er at 

formuleringen er fuldt dækkende med den nuværende ordlyd. 

 

9. Vandudvalget 

Møde med Fuldendt den 22. februar angående kompetencer og efterfølgende 

Vandudvalgsmøde møde den 25. februar 2018. 

 

10.  Veje, stier & legepladser                                                            . 

Positive tilbagemeldinger på de nye aktiviteter. Behov for nye borde-/bænkesæt 

og net til fodboldmål.                                             . 

 

Henvendelse om udfordringer med huller i svinget på Guldvangen efter asfaltens 

ophør. Forslag til overfaldebelægning er sprøjtning med tjære og skærver. 

Overslag på 50.000-80.000 kr. Alternativt overvejes asfaltering. EO indhenter 

overslag.  

 

11. Fællesmødet        . 

Fællesmødet blev afholdt i Vejers i år på Strandhotellet. Generel opleves 

utryghed f.eks. om tilladelser til hotellejligheder og store sommerhuse, hvor 

http://www.vardekommune.dk/content/forslag-til-lokalplan-1302l01-sommerhusomraade-i-houstrup
http://www.vardekommune.dk/content/forslag-til-lokalplan-1302l01-sommerhusomraade-i-houstrup
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godkendelse af kommunen sker hen over hovedet på foreningerne. Blandt 

foreningerne var der derfor oplæg til at stå sammen om to forretningsudvalg med 

hver 4-5 deltagere: 

1. Indenfor Turismestrategi                                                      . 

Kommunens strategi hører under erhverv. Foreningerne bør også have et 

mandat, altså ejerne af de 8.000 sommerhuse bør høres og ikke kun 

bureauer og erhvervslivet. Enighed om at etablere et forretningsudvalg. 

Fra vores område har vi foreslået Bodil Tang Kristensen, Hejbøl  

Grundejerforening som repræsentant.                              . 

  

2. Indenfor Klimatilpasningsplanen                                . 

Mange foreninger oplever stigende problemer med grundvand, bl.a. Hejbøl. 

Oplæg til fælles ekspert Vandudvalg til at samarbejde med Varde Kommune 

om konkrete handlinger. Fra vores område har vi forslået Aage Sig 

Christensen, Guldvangen Grundejerforeningen som repræsentant. 

 

12.        Eventuelt                                                                                                                              . 

● Regler for aflevering af asbesttagplader i Varde Kommune afviger fra nabo-

kommuner. 

● Efter 1 marts kan man tilmelde grenafhentning i Varde Kommune.              .  

● Overvej medlemskab af fritidshusforening.                                     . 

 

Salgsoversigt     

 

     
Der er fem nye sommerhusejere i vores område år til dato. 



 

20 

Nyt fra Vandudvalget 
 

I hele landet har den megen regn skabt udfordringer og det gælder også for 

sommerhusområderne. Ikke alle steder har man som os en Grundvands-

sænkning, hvor vi kan lede vand væk og ud i Ringkøbing Fjord. Det kræver 

imidlertid, at vandet kan trænge ind i rørene og at de ikke er fyldt op med sand 

og skidt. Mange steder står vandet desværre stille i rørene på grund af 

manglende tilstrømningsmulighed. Dette gælder fx på Jeppesvej ved lege-

pladsen, hvor området har stået fuld af vand samtidig med at der næsten ingen 

vand er at se, når man løfter dækslerne til brøndene. Grundvandssænkningen og 

vores grøfter vil vi derfor gerne sætte mere fokus på det kommende år.     

 

Kommunens planlagte spuling af udvalgte strækninger er kun delvist gennemført, 

men fortsætter når frostperioden er ovre. 

 

Vi har haft henvendelse fra en grundejer, som søgte tilslutning af tagnedløb fra 

brønd og i direkte grundvandssænkningen. Efter forespørgsel fra Varde 

Kommune har vi fået oplyst, at overfladevand ikke må ledes direkte i grundvands-

sænkningen. Tagvand skal derfor altid afledes på egen grund i faskine eller 

lignede.  

 

Et muligt nyt sommerhusområde øst for Hejbøl er ude i høring. Udstykningen vil 

indbefatte omlægning af afvandingen fra vores område, da rørstrengen passerer 

delvist gennem den nye udstykning. Derudover ønsker man at lave et dige 

omkring den nye udstykning som også kan få betydning for vores afvanding. 

Vandudvalget vil udarbejde et høringssvar til Kommunen og vi gør dette i 

samsvar med Hejbøl Grundejerforening.    

 

- Allan Nielsen  

 

 
Seneste nyt fra hjemmesiden 
 
13-feb-2018. Grenafhentning 

Varde Forsyning vil igen i 2018 afhente grene i sommerhusområdet. 

I løbet af februar vil det blive muligt at melde til ordningen på Din Forsynings 

hjemmeside. Afhentning vil blive foretaget efter den 3. april 2018. Betingelser og 

pris vil fremgå af hjemmesiden. 

- Christian Møller 
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08-feb-2018. Rykkeprocedure til kontingentbetaling 

Vi har lagt foreningens rykkeprocedure på nettet, som en generel info under Love 

og regler, da vi nu er i højsæsonen for kontingent opkrævning.                                . 

- Magnus Andersen 

 

04-feb-2018. Nyt sommerhusområde i Houstrup 

Varde Kommune har netop sendt et planforslag i høring for et nyt 

sommerhusområde øst for Hejbøl, afgrænset af Hejbøl bæk. Til forslaget er der 

en mindretalsindstilling, der vedrører størrelsen af grundene. Høringsfristen løber 

til den 9. marts 2018. I Guldvangens område har vi enkelte ubebyggede grunde, 

som ligger spredt i området, der er i 2017 solgt en enkelt af disse grunde på 

Kirkeflod. 

- Christian Møller 

 

10-jan-2018. Ejerforhold til sommerhuset 

Bestyrelsen har bemærket at nogle sommerhuse har fået flere ejere og det helt 

fint. Hjemmesiden er selvfølgelig åben for alle og vi forsøger at holde den 

opdateret. Guldvangsposten sendes til en ejer og hvis det ønskes kan der via 

mail sendes til andre medejere. Kontakt bestyrelsen hvis I ønsker det. 

- Christian Møller  

 

16-dec-2017. Loppemarked - Køb og Salg 

Vi har som et forsøg ændret hjemmesiden, således at det er muligt at have et 

loppemarked med på hjemmesiden under Købes og Sælges. 

- Christian Møller 

 

 

 

Lidt af hvert… 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

HUSK 

Den 25. marts skal badevægten 
stilles 10 kg tilbage. 

Det hedder sommervægt! 

http://www.guldvangen.dk/212944678
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En mand skal ikke beklage sig over sin hustru. Hvis hun var perfekt, så havde 

hun valgt en anden. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Telefonen ringede hos narkopolitiet og en mand sagde: - Jeg vil gerne anmelde 
min nabo. Han gemmer narko i sit brænde. Straks kom narkopolitiet, endevendte 
og kløvede alt brændet, men de fandt ingenting. 
 
Dagen efter ringede manden til naboen: - Havde du besøg af narkopolitiet i går? 
- Ja. 

- Og kløvede de alt dit brænde? 

- Ja da. 

- Okay, så er det altså din tur til at ringe. Jeg trænger til at få gravet min have. 

 

Bestyrelsen ønsker alle et dejligt forår! 

 

 

 

  

Hej  
bedstemor! 

God Påske! 
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HUSK – at humor er medicin uden bivirkninger…😊!  
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HUSK 

• Foreningens hjemmeside: www.guldvangen.dk 

• Bestyrelsen kan kontaktes på: guldvangen@gmail.com  

• Giv besked ved ændringer i adresse, betalingsform eller 

ved salg af ejendom. 

 

Bestyrelsen 
 
Formand: 
Christian Møller 
Hyldesti 19 
6800 Varde 
m: 2030 6107 
e: formanden@guldvangen.dk 
 

Næstformand & vandudvalg: 
Allan Nielsen 
Hvedemarken 42 
6000 Kolding 
m: 2331 7831 
e: redaktor@guldvangen.dk 
 

Teknisk service: 
Egon Ølgod 
Kærvej 205 
7190 Billund 
t: 7533 1618 eller m: 5126 7830 
e: service@guldvangen.dk 

 
Kasserer & hjemmeside: 
Magnus Andersen 
Faunavænget 50 
5792 Årslev 
m: 6599 1333 
kassen@guldvangen.dk 
 

Referent: 
Anders Grimstrup 
Skodborg Søndergade 19 
6630 Rødding 
m: 3071 7487 
e: referent@guldvangen.dk 
 

Afs.: Allan Nielsen, Hvedemarken 42, 6000 Kolding 
 


